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Geachte mevrouw Broersen,

Op 24 januari stelde uw fractie artikel 4l-vragen over het voorgenomen besluit van

schoolbestuur Het Hooghuis voorsluiting van Den Bongerd. Hierbij treft u de antwoorden aan

op uw vragen.

1. Bent u op de hoogte gebracht door de directie van de school van de voorgenomen sluiting

en zo ja, hoe luidde uw reactie?

Antwoord gemeente: Ja, wij zijn in meerdere overleggen met schoolbestuur het Hooghuis

(Bongerd) afgelopen jaar op de hoogte gebracht van de plannen en argumenten. In de regio

Oss-Uden-Bernheze-Meierijstad hebben de scholen voor voortgezet onderwijs (vo) samen met
het Samenwerkingsverband voortgezet onderwijs uitgebreid onderzoek gedaan naar de wijze

waarop ze extra ondersteuning en begeleiding voor leerlingen het beste kunnen bieden. De

vo-scholen kiezen voor het zogenoemde'Synergiemodel'. Dit wil zeggen: de scholen

organiseren de extra ondersteuning en begeleiding op de eigen, reguliere school. dicht bij
huis, in samenwerking met het eigen sociale netwerk. De vo-scholen in de regio Oss-Uden-

Bernheze-Meierijstad hebben dit al geregeld. Ook bij het Hooghuis is dit steeds meer
gangbare praktijk.

De manier waarop het Hooghuis en de vo-scholen in de regio de extra ondersteuning en

begeleiding regelen, sluit aan bij de principes van passend onderwijs. Dit heet: 'inclusief

onderwijs'. Dit houdt in dat leerlingen met een extra ondersteuningsbehoefte geen onderwijs
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krijgen op aparte locaties, maar op reguliere scholen in bijzondere settingen onderwijs

ontvangen. Dit bereidt leerlingen met een extra ondersteuningsbehoefte beter voor op

deelname aan de samenleving. Tegelijkertijd leren reguliere leerlingen beter om te gaan met

verschillen tussen leerlingen. Dit is minder stigmatiserend voor leerlingen die anders zijn. Het

is dus in het belang van alle leerlingen.

Sluiting van Den Bongerd is geen bezuiniging. Het gaat om een andere visie op hoe extra zorg

en ondersteuning voor leerlingen georganiseerd wordt. Het budget dat voor

leerlingondersteuning afgelopen jaren beschikbaar was, verandert n¡et. Het huidige personeel

van Den Bongerd verhuist mee met de leerlingen. Hun expertise blijft behouden.

2. Bent u van mening dat den Bongerd een begrip is in Oss en al jarenlang speciaal onderwijs

biedt aan kinderen die dit nodig hebben?

Antwoord gemeente: Het onderwijs op den Bongerd is al lange tijd geen speciaal onderwijs

meer. De Bongerd is een'zorglocatie'voor reguliere vo-leerlingen uit de passend

onderwijsregio Oss-Uden-Bernheze-Meierijstad. Leerlingen zitten hier tijdelijk, tot maximaal

twee jaar, waarna zij weer teruggaan naar de eigen vo-school.

Leerlingen die dat nodig hebben, blijven extra zorg en ondersteuning ontvangen; ook na

sluiting van den Bongerd. Dit gebeurt in kleine setting waar veel aandacht is voor leerlingen

en waar zij tot hun recht kunnen komen. Dit gebeurt op een wijze die op veel andere

plaatsten in Nederland al lang praktijk is. Het Hooghuis doet dit onder meer met

'Trajectvoorzieningen'en 'Koersklassen'. Dit zijn bijvoorbeeld kleine, prikkelarme klassen

voor, tijdens of na school voor bijvoorbeeld leerlingen met concentratieproblemen, een

angststoornis of Asperger. Wanneer zij kunnen, volgen zij het reguliere onderwijsprogramma.

Er zijn meer innovatieve vormen voor extra ondersteuning en begeleiding, bijvoorbeeld

'School-in-school'-concepten. Steeds gaat het om combinaties van'normaal-speciaal'op maat

en mogelijkheden van de leerling. Op een aparte locatie zoals op den Bongerd, zijn deze

combinaties niet mogelijk.

3. Bent u op de hoogte van de onrust die, logischerwijs, is ontstaan bij betrokkenen van den

Bongerd zoals kinderen, ouders en leerkrachten?

Antwoord gemeente: Uiteraard brengt een besluit tot sluiting enige onduidelijkheid en

vragen met zich mee. We hebben er alle ve¡trouwen in dat het Hooghuis hierover goed

communiceert en overlegt met ouders, leerlingen en docenten. Daarnaast handelen zij
zorgvuldig en nemen een overgangsperiode in acht van enkele jaren zodat iedereen zich op de

nieuwe situatie voor kan bereiden.
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4. Bent u van mening dat speciaal onderwijs van waarde is in Oss?

Antwoord gemeente: Den Bongerd is geen speciaal onderwijs (zie antwoord vraag 2). Maar

wij zijn inderdaad van mening dat speciaal onderwijs soms passend, of zelfs noodzakelijk is.

Meervoudig gehandicapte kinderen of autistische kinderen kunnen hier bijvoorbeeld baat bij

hebben. Alle kinderen hebben recht op onderwijs en ontwikkeling.

5. Bent u van mening dat het zogenoemde 'passend' onderwijs, vaak ook leidt tot 'knellend'

onderwijs?

Antwoord gemeente: Wij begrijpen waarom u deze vraag op deze wijze stelt. Wij lezen net

als u de berichtgeving hierover en volgen het nieuws op de voet. We denken dat het iuist
daarom goed is dat scholen zoeken naar betere manieren om de leerlingen die zorg te bieden

die hen het beste helpt. We zijn er nog niet, maar initiatieven zoals die van het Hooghuis en

de scholen in de regio Oss-Uden-Bernheze-Meierijstad zijn stappen in de goede richting.

6. Bent u van mening dat de werkdruk in het reguliere onderwijs al dusdanig hoog is dat het

de kwaliteit van het onderwijs niet ten goede komt om hier ook nog leerlingen aan toe te

voegen die meer begeleiding nodig hebben?

Antwoord gemeente; De gemeente zit niet op de stoel van docenten en schoolbestuurders

en is daarom niet de partij om daar gefundeerde uitspraken over te doen. Niettemin zijn de

contacten tussen de gemeente en Osse schoolbesturen goed en komen ook deze onderwerpen

regelmatig ter sprake. Daarnaast volgen we de kwaliteit van het Osse onderwiis. Dit onder

meer aan de hand van de rapporten van de Onderwijsinspectie. Als daar aanleiding toe is,

gaan wij ook hierover in gesprek.

Hoogachtend,

Oss.de ge

wethouder Onderwijs.


